
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 82. posiedzeniu Senatu 

w dniu 1 października 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do minister spraw wewnętrznych Teresy Piotrowskiej 

Szanowna Pani Minister! 

W tym tygodniu Rada Ministrów zwiększyła rezerwę celową do 30 milionów zł w budżecie na 2016 r. na 

pomoc dla repatriantów. Premier Ewa Kopacz poleciła przygotowanie programu, który pozwoliłby w ciągu 

kilku najbliższych lat rozwiązać sprawę osób oczekujących na repatriację do Polski. Program będzie opierał 

się na współpracy z samorządami i zakłada objęcie repatriantów rocznym programem adaptacyjnym. Pro-

gram pozwoli na pokrycie kosztów związanych między innymi z: utrzymaniem, nauką języka polskiego, 

podnoszeniem kwalifikacji zawodowych. 

29 września 2015 r. Rada Miejska Wrocławia w trybie pilnym podjęła uchwałę pozwalającą przyjmować 

repatriantów. Niestety, jak mnie zapewniono, jednym z wymogów ministerialnych jest przyjmowanie do 

programu rodzin maksymalnie czteroosobowych, a tym samym odrzucanie rodzin wielodzietnych. 

Czy faktycznie jest to wymóg stawiany przez MSW? Jaki cel ministerstwo chce w ten sposób osiągnąć? 

Czy, jeśli głównym celem jest ściąganie do Polski tylko osób najbliższych, nie wystarczyłoby określić form 

pokrewieństwa? Czy taki wymóg wprost nie dyskryminuje rodzin wielodzietnych? 

Z wyrazami szacunku 

Jarosław Obremski 




